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Voor het tweede achter één volgend jaar gaat de bokaal “ Beste 3-jarige hengst in Nederland 

gefokt” mee richting IJzendoorn. Vorig jaar was het nog de middenmaats voshengst Fantom 

die de eer toekwam, dit jaar evenaarde de zwarte grote maats hengst Gamble v. Stal van 

Aschberg dit kampioenschap. Trotse fokker familie van Asch had dit niet durven dromen, 

aangezien 1992/1993 de laatste keer was dat een fokker dit succes bereikte, toen was de eer 

aan stal de Veldhoeve. Familie van Asch is voor mij, en waarschijnlijk voor velen van u 

eveneens, geen onbekend adres. Op een maandagavond in maart ben ik richting IJzendoorn 

vertrokken om mijn eerste interview af te nemen bij de fokkers van de beste 3-jarige hengst in 

Nederland gefokt. Bij binnenkomst werden we meteen gastvrij onthaald door Albert en Joëlle, 

waarna er vrijwel direct een gesprek op gang kwam over het Fries paard wat de familie op stal 

heeft staan. Een jonge beloftevolle merrie, waarmee in de toekomst waarschijnlijk gefokt zal 

gaan worden. Beide praten met veel passie over hun dieren, hieruit merk je dat ze hun hobby 

een warm hart toedragen.  

Uiteindelijk belanden we dan toch bij het onderwerp waar dit interview voor bedoeld was: 

Gamble v. Stal van Aschberg, zoon van Butraqueno v. Stal Brammelo uit de kroon preferente 

Nikita v. Stal van Aschberg. Butraqueno is gefokt uit oud-kampioen Richard v.d. Kleine 

Steeg maal Toulouse v. Stal Brammelo (Olivier v.d. Amstelhof) en heeft in zijn carrière al 

meerdere malen van zich doen laten spreken met o.a. het nationaal veulenkampioenschap en 

recent 2 zonen uit 1 jaargang goedgekeurd te krijgen. Moeder Nikita is één van de 

stammoeders en maar liefst achtmaal bekroond met een 1e premie en met 89 punten hard op 

weg naar het superpreferentschap. Zij is een dochter van oud-kampioen Bram v.d. Gathe x 

Kelley van Stal van Aschberg die op jonge leeftijd is geëxporteerd. Onlangs zijn ook twee 

dochters van Nikita preferent verklaard, namelijk Whitney en Tamara, waarbij 

laatstgenoemde de moeder is van Fantom, de beste 3-jarige van 2015. Albert vertelt dat 

Gamble komt uit de 2e jaargang van Butraqueno, waarvan er 4 hengstveulens in de opfok zijn 

gegaan. Uiteindelijk zijn er na twee seizoenen van selecteren 2 overgebleven en beide werden 

recentelijk goedgekeurd (Gamble en kleine maat Gepetto v. Stal van Aschberg). Bijzonder om 

te noemen is ook dat familie van Asch uit elke jaargang van Butraqueno een veulenkampioen 

had op de regionale premiekeuring, n.l. Figaro, Geneve, Harley v.d. Casterhof en Jo Ann die 

afgelopen najaar zelfs werd uitgeroepen tot Nationaal veulenkampioen te Lunteren.  

Op de vraag “wat maakt Gamble zo uniek?” vertelt Albert enthousiast: “Als veulen van 3 

dagen oud zag ik er al iets in, mooi hoofdje, fraaie belijning en een goede moederlijn”. 

Uiteindelijk liep hij als veulen op de 2e plek met premie, dat kan goed kloppen zeiden Albert 

en Joëlle tegelijk: “Nikita’s veulens zijn op de premiekeuring meestal niet op hun voordeligst, 

maar op latere leeftijd groeien ze allemaal uit naar kwaliteitsvolle pony’s zoals Gamble”. 

Wat hem volgens zijn fokkers zo interessant maakt zijn de vreemde bloedvoering t.o.v. andere 

grote maats hengsten (hij is eveneens geschikt voor de vosfokkerij), zijn hoge schoft, mooie 

lange croupe en goede voeten. Albert voegt hieraan toe: “We zijn erg gecharmeerd van zijn 

front, silhouet, bovenlijn en zijn gewenste croupevorm. Tot slot vinden wij hem in stand zeer 

imponerend !!!  

De naam Gamble is bedacht door Joëlle, die overigens de meeste veulens een naam geeft. Ze 

vond het gewoon een mooie en toepasselijk naam voor hem. Gepetto daarentegen is door 

Luna, het jongste lid van de familie van Asch uitgekozen.  

De Shetland pony fokkerij is een familie-aangelegenheid, waarvan Herman van Asch 

grondlegger is. Van Asch senior was een man die regelmatig ponyhandel deed, een van zijn 



succesvolle aankopen was de merrie Evelien v.d. Bielzentuin, o.a. moeder van nationaal 

kampioen Samantha v. Stal van Aschberg en grootmoeder van Nikita v. Stal van Aschberg. 

Albert en Joëlle zijn dan ook extra trots op hun (schoon) vader, die hun “stal” op deze wijze 

op de kaart heeft gekregen. Op het moment dat Bram v.d. Gathe werd ingezet voor de 

fokkerij, was het tijdstip waarop Albert te kennen had gegeven dat hij ook verder wilde met 

de shetland pony fokkerij. Na 2 periodes van huur werd Bram aangekocht waarna hij 

uiteindelijk na 4 jaargangen veulens is verkocht. De jaren daarop volgen diverse hengsten en 

voerden beide heren van Asch de regie en werden alle pony’s gezamenlijk eigendom en sinds 

enkele jaren is daar een 3e generatie aan toegevoegd, namelijk Luna, de dochter van Albert en 

Joëlle, die tevens de fokster is van Gepetto v. Stal v. Aschberg, de halfbroer van Gamble.  

Maar waarom is Gamble dan verkocht? Het werd even stil in huis en Joëlle antwoordde: “We 

hebben steeds gezegd, goed of afgekeurd hij gaat mee naar huis ! We vinden het een 

schitterende hengst, maar na zijn goedkeuring kwamen we er eigenlijk pas achter dat we maar 

een stuk of vier pony’s met hem konden dekken, aangezien we diverse bloedverwanten van 

hem hebben lopen. Wat ook meespeelt is dat we de vorig jaar goedgekeurde Fonseca v. Stal 

Brammelo op stal hebben staan, die ook nakomelingen moet tonen en aangezien Albert dit 

jaar voor zichzelf is begonnen met stalinrichting, willen we de hengstenhouderij niet 

uitbreiden”. Dat er een zelfstandige ondernemer aan tafel zat was overigens goed te merken, 

gedurende ons interview werden we regelmatig onderbroken met zakelijke 

telefoongesprekken. Begrijpelijk dat hij deze gesprekken beantwoordt, nieuwe klanten zijn 

altijd welkom en voor bestaande klanten moet je klaar staan. Albert komt nog terug op de 

verkoop: ”Afgelopen najaar was Marcel Kruitbosch op bezoek en na het zien van Gamble was 

hij geïnteresseerd om hem te huren. Dus de afspraak met Marcel werd gemaakt, mocht hij 

goedgekeurd worden en een positief spermarapport hebben dan komt Gamble het 

aankomende dekseizoen naar jou. Maar tijdens de hengstenkeuringsdagen was er zoveel 

belangstelling voor Gamble, ook om te verkopen en dan ook nog naar een gerenommeerde 

stal dat we opnieuw om tafel gegaan zijn met Marcel en de toekomstige koper. Hieruit is de 

volgende afspraak gekomen: Gamble is voor 2016 verhuurd aan Marcel en na het dek seizoen 

is hij verkocht aan familie van Oers te Lepelstraat. De familie van Oers brengt, net als de 

familie van Asch, al enkele merries ter dekking bij Gamble.  

Tijdens het voorbereiden van dit gesprek, heb ik diverse pony afstammingen van de familie 

van Asch bekeken en kwam ik tot de conclusie dat er diverse malen een terugslag is naar de 

kleine maat. Albert vult aan: “Wij maken graag gebruik van een midden- en of grote maats 

hengst die kleiner is gefokt aan één van beide zijden en we zien graag “Narco” bloed in de 

afstamming, die zorgt namelijk voor mooie hoofdjes en rasuitstraling”. 

Op de vraag welke merrie en hengst voldoen aan jullie ideaalbeeld geeft Albert het volgende 

aan: “Om in de kleine maat een aparte te fokken is vrij uniek, vandaar vind ik de merries 

Heideroosje en Zonneroosje v.d. Gathe vrij dicht bij het ideaalbeeld komen. Het karakter van 

een hengst vindt Joëlle zeer belangrijk, daarbij is exterieur ondergeschikt voor haar. Caz v. 

Stal Nieuwemoed is hierbij toch wel haar favoriet”. Albert daarentegen houdt van een hengst 

die adel heeft, goede bewegingen, mooie bovenlijn en goed beenwerk. De hengst die aan al 

deze criteria voldoet moet nog geboren worden lachte hij toen. Wat is de toekomstvisie van de 

familie van Asch? Albert en Joëlle willen allebei uitdaging in hun hobby, vandaar ze ook met 

jonge hengsten werken. Ook het keuringsklaar maken van hengsten en merries zien ze als 

uitdaging en het is een sport om een pony er zo goed mogelijk voor te krijgen, dat ze de ideale 

vorm aannemen. Belangrijk is ook om met je eigen ogen te kijken naar de fokkerij, neem zelf 

beslissingen en stippel je eigen pad uit. We hebben de lat dan ook altijd hoog liggen voor ons 

zelf en dit werpt wel zijn vruchten af zoals je kunt zien tijdens regionale en nationale 

keuringen. Momenteel hebben ze nog enkele jonge hengsten in opfok lopen, wie de jeugd 



heeft, heeft de toekomst zegt men wel eens. Natuurlijk ben je altijd afhankelijk hoe een 

jeugdpony zich ontwikkelt maar als de basis niet goed is hoef je ze niet op te fokken. Ze 

verwachten de komende jaren toch weer enkele interessante jonge hengsten te kunnen 

aanbieden op de jonge hengstenkeuring, o.a. een half broer van Bentley en Tornado met beide 

als vader Butraqueno, een halfbroertje van Fantom met als vader Euforie v.d. Wechterholt en 

nog een zoon van oud-kampioen Zico v.d. Kuiperij. Alle hengsten met diverse bloedlijnen en 

kleuren, waardoor je toch een breed scala hengsten kunt aanbieden voor de toekomstige 

fokkerij.  

Hierbij komen we aan het eind van een interessante avond met veel mooie momenten en leuke 

gebeurtenissen. Tot slot wens ik familie van Asch veel plezier toe met “onze” mooie hobby en 

bedankt voor het aangename gesprek. 


